
حكمت

  | روزنام��ه ج��وان |  ش��ماره 5212 |   یک ش��نبه 23 مه��ر 1396 | 24 مح��رم 1439 |  اذان ظه��ر: 11:50 | 
غروب آفتاب: 17:29 | اذان مغرب:47: 17 | نیمه شب شرعی:23:09 |      اذان صبح فردا: 04:48 | طلوع آفتاب فردا: 06:12 |

نما |  حسین  کشتكار روزنامهسياسي،اجتماعيوفرهنگيصبحايران
صاحب امتياز: پیام آوران نشر روز

مديرعامل و مدير مسئول: عبدالله گنجي
سردبير: غلامرضا صادقیان

آدرس: تهران، خیابان شهید مطهري 
تقاطع میرزاي شیرازي، پلاك 384

سازمان آگهی ها:  88498473
روابط عمومي:88498448 ، نمابر: 6 -88845634 

توزيع: شركت نشر گستر امروز   88498475-76-77 
چاپ: چاپخانه روزنامه جوان

www.javanonline.ir

رئي�س انجم�ن س�ينماداران اع�ام ك�رد هن�وز جش�نواره 
ملي فيلم فج�ر با س�ينماداران تسويه حس�اب نكرده اس�ت. 
قاصد اش��رفي، رئیس انجمن س��ینماداران در گفت وگ��و با مهر، با 
اش��اره به اينكه هنوز مبلغ قرارداد اكران فیلم هاي جش��نواره هاي 
فجر در سینماها پرداخت نشده اس��ت، گفت: متأسفانه هر سال با 
برگزاركنندگان جشنواره ملي فیلم فجر براي پرداخت هزينه سینماها 
در طول برگزاري جشنواره با مش��كل مواجه مي شويم و مبلغ مورد 
نظر معمولاً به سینماها پرداخت نمي ش��ود. وي ادامه داد: براساس 
قراردادي كه از سوي مديران جش��نواره ملي فیلم فجر با صاحبان 
سینما بسته مي شود، جشنواره موظف است تا سه ماه بعد از برگزاري، 
سهم مورد نظر را به سینماها پرداخت كند كه معمولاً چنین اتفاقي رخ 
نمي دهد. به عنوان مثال سهم سینما ماندانا در سي و سومین جشنواره 
فیلم فجر كه در سال 93 برگزار شد، هنوز پرداخت نشده است. البته 
مبلغي كه بايد در سال 94 و براي سي و چهارمین جشنواره فیلم فجر 

پرداخت مي شد، به دست من رسید. 
رئیس انجمن سینماداران با اشاره به اينكه لازم است سهم سینماداران 
به موقع پرداخت شود، بیان كرد: متأسفانه هیچگونه ضابطه اي براي 
پرداخت مبلغ مورد نظر يا اجرا كردن قراردادي كه خود جش��نواره 
بندهاي آن را مش��خص مي كند و مي توان آن را ق��راردادي از نوع 
تركمانچاي دانست، وجود ندارد و آنچه در قرارداد آمده است، پرداخت 
نمي شود. وي ادامه داد: قراردادها توسط مسئولان جشنواره نوشته 
مي شود و مدير و كاركنان سالن سینما هیچ كاره هستند. اين درحالي 
اس��ت كه در بخش اكران هاي مردمي، كاركنان س��الن هاي سینما 
كه بیش��ترين زحمت را مي كشند، ديده نمي ش��وند. رئیس سینما 

ماندانا توضیح داد: در حال حاضر سهم بسیاري از سینماها از حضور 
در جش��نواره فیلم فجر پرداخت نشده اس��ت و مي توان گفت اين 
مشكلات از زماني كه برگزاري جشنواره فیلم فجر از بنیاد سینمايي 
فارابي گرفته شد، به وجود آمده اس��ت. وي در پاسخ به اين پرسش 
كه سهم سینماها چگونه تعیین مي شود، توضیح داد: 5۰ درصد از 
مبلغ فروش بلیت جشنواره در هر سینما، متعلق به سالن سینما است 
كه در اين میان بخشي از فروش بلیت روزانه جشنواره فیلم فجر كه 
در گیشه صورت مي گیرد، هم توسط سالن سینما برداشته مي شود، 
اما متأسفانه 5۰ درصد سهم بلیت هايي كه پیش فروش شده است، 
به دست سینماداران نمي رسد. قاصد اشرفي در پايان گفت: انجمن 
س��ینماداران تصمیم گرفته بود در اي��ن زمینه ورود پی��دا نكند و 
سینماداران شخصاً اقدام و مبالغ مورد نظر خود را دريافت كنند، با 
اين حال به دلیل تماس و شكايت بسیاري از سینماداران، هفته آينده 
انجمن سینماداران طي نامه اي به رئیس س��ازمان سینمايي براي 

پیگیري اين مسئله درخواست همكاري مي كند. 

رئيس انجمن سينماداران هم به جمع منتقدان جشنواره فجر سال گذشته پيوست 

فجر هنوز با سينماداران تسويه نكرده است

انتظامي: سپاه عزت انقاب و ايران است
در پي س��خنراني رئیس جمهوري 
امري��كا در كاخ س��فید ب��ا موضوع 
برج��ام، مع��اون مطبوعات��ي وزير 
فرهن��گ و ارش��اد اس��لامي در 
توئیت هاي جداگانه اي به بخش هايي 
از اين سخنراني واكنش نشان داد و 
از سپاه به عنوان عزت انقلاب و ايران 
ياد كرد. حسین انتظامي در واكنش به سخنراني ترامپ در توئیتر 
نوش��ت: اين واكنش موگريني به اظهارات ترامپ خیلي جالبه؛ 
رئیس جمهور امريكا اختی��ارات زيادي داره ول��ي لغو برجام از 
اختیاراتش نیس��ت.« معاون مطبوعات��ي در توئیت ديگري در 
واكنش به قرار دادن نام سپاه پاسداران ايران در لیست تحريم ها 
آورده است: »س��پاه عزت انقلاب و ايران اس��ت و مايه امنیت و 
صلابت ايرانیان. حامیان سپاه بي شمارند. كابوی ها ظاهراً يادشان 
رفته؛ هرگز يك ايراني را تهديد نكن«. انتظامي همچنین شامگاه 
جمعه پس از اظهارات ضدايراني ترامپ خطاب به رئیس جمهور 
امريكا توئیت كرد، »وقتي ظاهراً خود را دلسوز مردم ايران نشان 

مي دهي، بايد حواست باشد نام خلیج فارس را اشتباه نگويي!«
      

روايت ضرغامي از شيطانك آماتور!
عزت الله ضرغامي، رئیس اسبق رسانه 
ملي در واكنش به سخنراني ترامپ 
در صفحه شخصي اينستاگرامش به 
اين اش��اره كرد كه ترام��پ، تراز و 
كلاس »ش��یطان بزرگ« را در حد 
»ش��یطانك آماتور« پايی��ن آورد. 
ضرغامي نوشت: » اين سخنراني به 
خصوص دلس��وزي او براي تمدن ايراني با خلیج عربي ! بهترين 
خوراك طنز و هجو اس��ت. از او به خاطر ايجاد وحدت كم نظیر 
میان ايرانیان، در سراسر جهان بايد تشكر كرد. پیشنهاد مي كنم 
سخنران امسال مراسم ۱3 آبان در مقابل لانه سابق جاسوسي 

امريكا آقاي محمدجواد ظريف باشد.« 
      

نصيريان: بگويم 8 ساعت بيشتر كار نمي كنم  
بيرونم مي كنند!

علي نصیريان با اشاره به اينكه وضع 
سینماي ايران غلط است، تلويحاً به 
اين اشاره كرده كه از بازيگران ايراني 
زياد كار مي كش��ند و قانون خاصي 
براي س��اعت كاري بازيگران وجود 
ندارد و اين مسئله به سلامت روحي 
و جسمي اين قشر آسیب مي رساند، 

در حالي كه به گفته او در دنیا شرايط به گونه ديگري است. 
اين پیشكسوت هنر بازيگري گفته اس��ت: »در دنیا كار صبح ها 
از يك ساعت مشخصي شروع و در س��اعت مشخصي هم تمام 
مي شود و شبكاري ندارد. ش��رايط ما بسیار دشوار است و بسیار 
باعت تحلیل بازيگر مي شود. من اين شرايط را اصلًا قبول ندارم. 
به نظر من كار بايد هشت ساعت باشد و بیشتر از آن اشتباه است. 
با اين وجود، در اينجا بازيگر را در نهايت خس��تگي و فرسودگي 
جلوي دوربین مي فرستند. با اين شرايط ما كار مي كنیم كه يك 
نوع رنج و درد اضافي داريم. البته من اين موضوع را كه بايد هشت 
ساعت كار كرد در قراردادهايم ذكر نكرده ام، زيرا بیرونم مي كنند. 

مي گويند برو آقا ما با تو كار نمي كنیم. 
      

 مرادي كرماني 
نامزد جايزه آستريد ليندگرن شد

 همزمان با برگزاري جلس��ه  جايزه 
آستريدلیندگرن در نمايشگاه كتاب 
فرانكفورت، كان��ون  پرورش فكري 
ك��ودكان و نوجوان��ان هوش��نگ 
مرادي كرماني، نويسنده  نام آشناي 
ادبیات كودك و نوجوان را به عنوان 
نامزد اي��ن جايزه در س��ال ۲۰۱8 
معرفي ك��رد. در دومین روز از نمايش��گاه كت��اب فرانكفورت 
جلسه اي با حضور رئیس هیئت داوران جايزه لیندگرن برگزار 
شد. مقام هاي مسئول اعلام كردند كه حدود ۲۰۰ كانديدا براي 
درياف��ت جاي��زه ۲۰۱8 معرفي و ب��راي اطمین��ان از حضور 
هنرمنداني از سراس��ر دنیا ۱4 نفر به هیئت انتخاب اين جايزه 

اضافه شده اند. 
بر همین اس��اس هیئت هاي معرفي نامزدهاي اي��ن جايزه در 
ايران براي جايزه س��ال ۲۰۱8، كانون پرورش فكري كودكان 
و نوجوانان، ش��وراي كتاب كودك، مؤسس��ه پژوهش��ي تاريخ 
ادبیات كودك و انجمن نويس��ندگان ايران هس��تند. هوشنگ 
مرادي كرماني نیز به عنوان نويسنده و مروج كتابخواني نامزد اين 
جايزه انتخاب شده  است. اين نويسنده در پروژه ترويج كتابخواني 
به معرفي كتابخانه هاي س��یار كانون نیز  پرداخته است. جايزه 
جهاني آس��تريد لیندگرن، بزرگ ترين جاي��زه جهاني ادبیات 

كودك پس از جايزه  هانس كريستین اندرسن است.

جواد   محرمی     ديده بان 

    محمدصادق عابديني
دو ش�ب پي�ش زمان�ي ك�ه دونال�د ترامپ، 
رئيس جمه�ور اي�الات متح�ده علي�ه ايران 
س�خنراني مي ك�رد، ب�راي اينك�ه ادعاهاي 
ضدايراني اش را مستند جلوه دهد، به تسخير 
سفارت امريكا در تهران و گروگانگيري اعضاي 
سفارت اش�اره كرد. صحبت هاي ترامپ چند 
ساعت بعد با سخنراني رئيس جمهور كشورمان 
پاس�خ داده ش�د و دكت�ر روحان�ي از ترامپ 
خواست تا تاريخ بخواند! تاريخي كه مي گويد 
چرا سفارت اين كش�ور در ايران تسخير شد، 
پيش زمينه هاي آن چه بود و چرا بعد از تسخير 
نام سفارتخانه به »لانه جاسوسي« تغيير پيدا 
كرد! ش�ايد ترام�پ مانند خيلي ه�اي ديگر 
حوصله خواندن كتاب هاي تاريخي را نداشته 
باش�د، اما يك فيلم يا س�ريال تلويزيوني كه 
ب�ه بازگوي�ي تاري�خ مي پ�ردازد، هميش�ه 
مش�تري هاي پروپاقرصي داشته است. جواد 
ش�مقدري كارگردان فيلم سينمايي »طوفان 
شن« چهار س�الي اس�ت كه به دنبال ساخت 
س�ريال»انقاب دوم« درب�اره تس�خير لانه 
جاسوسي است؛ سريالي كه اگر ساخته مي شد، 
امروز حرف ه�اي زيادي براي گفتن داش�ت. 
ش�مقدري در گفت و گو با »ج�وان« به چرايي 
طولاني شدن ساخت اين سريال پرداخته است. 
آقاي شمقدري، ترامپ درباره تسخير 
لانه جاسوس�ي گفت و فك�ر مي كنم 
همين بهانه خوبي باش�د براي سؤال 
درباره تنها سريالي كه قرار بود درباره 
اي�ن حادث�ه ب�زرگ در صداوس�يما 

ساخته شود!
مگر اينكه ترامپ بیايد فحاش��ي كند و حرفي از 
تاريخ بزند كه س��راغ اين موض��وع بیايید و گرنه 
چهار سالي است كه هیچ كس درباره آن صحبتي 
نمي كند. متأس��فانه ما در امور فرهنگي همیشه 
عقب هستیم و اگر زودتر سريال ساخته و پخش 
مي شد، تأثیرات رواني داخلي و خارجي اش باعث 
مي شد ترامپ به اين راحتي ما را متهم به تسخیر 
سفارتخانه امريكا نكند. آقاي روحاني در جواب 
ترامپ به وي توصیه مي كند كه تاريخ را بخواند 
اما تاريخ خیلي گسترده اس��ت، وقتي ما درباره 
اين حادثه كتاب و فیلم و مس��تند تولید نكنیم، 
آنها روايت خ��ود را خواهند س��اخت و به خورد 

دنیا مي دهند. همان طور كه درباره تس��خیر لانه 
جاسوسي نیز چنین كردند. 

مي شود گفت يكي از ضد امريكايي ترين 
فيلمسازان ايراني هس�تيد، كسي كه 
»طوفان ش�ن« را س�اخت و ب�ه دنبال 

ساخت سريال»انقاب دوم« است! 
وقتي درباره طوفان ش��ن كار ساخته شد و مردم 
ديدند، كمتر امريكايي ها توانس��تند درباره آنچه 
اتفاق افتاد، ادعاي��ي مطرح كنند، ام��ا تا زماني 
كه درباره لانه جاسوسي و علت تسخیر آن فیلم 
نسازيم، شاهد روايت هاي امريكايي مانند »آرگو« 
خواهیم بود ك��ه مانند س��خنراني اي كه ترامپ 

داشت، در آنها همیشه ما محكوم خواهیم شد. 
چ�را هن�وز »انق�اب دوم« س�اخته 

نشده است؟
من تمام وقت و عمرم را براي ساخت اين سريال 
گذاشته ام و باقیمانده عمرم را هم صرف اين كار 
خواهم كرد، ولي بايد پرس��ید چرا در جمهوري 
اسلامي كه اساسي ترين مظهر هويتي اش ضديت 
با استعمار اس��ت و نماد آن امريكا است و مردم 
شعار »مرگ بر امريكا« را به عنوان شعار محوري 
استكبار ستیزي به كار مي برند، حمايتي از تولید 
آثاري مانند »انقلاب دوم« نمي شود. ما به دنبال 
حمايت هاي آنچنان��ي هم نیس��تیم؛ حمايتي 
منطقي و درست كه بشود با آن كار را انجام داد، 
اما مي بینیم براي بعضي كارها میلیاردها تومان 
حمايت مي شود، اما حاضر نیستند براي اين كار 

كمكي كنند. 
الان نهاد هايی فرهنگي هس�تند كه 
در حال حمايت از توليدات سينمايي 
با موض�وع انق�اب، دف�اع مقدس و 
مقاومت هستند، براي دريافت كمك 

و پشتيباني سراغ آنها رفته ايد؟
س��راغ همه آنها رفته ام، هر كسي را كه فكرش 
را بكنی��د، اما حمايت��ي نكرده ان��د و فقط ما را 

سر مي گردانند. 
انق�اب دوم مس�ئله مهم�ي را قرار 
اس�ت بيان كن�د، چ�را از آن حمايت 

نمي كنند؟
اگر قرار باش��د از حمايت  نكردن ها انتقاد كنم، 
اولین نقد را بايد از رسانه ها داشته باشم. رسانه ها 
در طول چهار س��ال گذش��ته كام��لًا خاموش 
بوده ان��د، در صورتي كه مي توانس��تند موضوع 

ساخته شدن اين سريال را به مطالبه اي رسانه اي 
تبديل كنند. بعضي ها فكر مي كنند اين كار براي 
شمقدري است، نه اين سريال شمقدري نیست، 
يك كار ملي است. هم اكنون كارشناسان خبره 
صداوس��یما فیلمنام��ه را خوان��ده و آن را جزو 

كارهاي ارزشمند دانسته اند. 
فيلمنامه تكميل شده است؟ 

بله. فیلمنامه تكمیل و آماده س��اخت اس��ت، 
اما اتفاقات س��ريال بین سال هاي 57 و 58 رخ 
مي ده��د، اكنون در تهران نمي ش��ود خیاباني 
را پیدا كرد ك��ه حتي يك پ��لان از آن دوره را 
گرفت، همه صحنه ها را بايد ساخت. اين سريال 
مانن��د فیلم هاي آپارتماني نیس��ت كه در يك 
ساختمان و فضاي بس��ته، دوربین را بكاريم و 

فیلمبرداري كنیم. 
آخري�ن صحبتي ك�ه با صداوس�يما 
براي ساخت سريال داشته ايد، به چه 

نتيجه اي منجر شد؟
آخرين توافق و حرفي كه رد و بدل كرده ايم، اين 
بود كه وارد پیش تولید ش��ويم. نظر كارشناسان 

صداوسیما بر حمايت از ساخت سريال است. 
با اين حس�اب فك�ر مي كنيد چقدر 
طول مي كش�د كه »انق�اب دوم« را 

بسازيد؟
ابتدا قرار بود ظرف ۱/5س��ال سريال آماده شود، 
ولي مي بینیم كه چهار س��ال طول كش��یده كه 
فقط به پیش تولید برسیم. س��ريال را در سه فاز 
پیش بیني كرده ايم ك��ه فاز ي��ك آن از پیش از 
انقلاب شروع مي شود و تا تسخیر لانه جاسوسي را 
روايت مي كند. فاز هاي بعدي هم به حوادث حین 
گروگانگیري تا كودتاي نوژه و آغاز جنگ تحمیلي 
كه با حمايت امريكا ص��ورت گرفت، مي پردازد. 
همه چیز بس��تگي به نوع حمايت ه��ا دارد، ولي 
اگر همه چیز خوب پیش برود و از ساخت سريال 
حمايت شود، حدود چهار ماه ديگر كلید مي زنیم 

و فكر كنم فاز اول دو سال به طول مي انجامد. 
فاز اول س�ريال چند قس�مت خواهد 
داش�ت و چه چيز هايي را قرار اس�ت 

روايت كنيد؟
فعلًا ساخت 3۰ قس��مت قطعي شده است، ولي 
ممكن است بیشتر هم ش��ود. دقیقاً قرار است به 
همان ابهاماتي كه ترامپ مطرح كرده است، پاسخ 
دهیم؛ اينكه چرا دانشجويان پیرو خط امام لانه 
جاسوسي را تس��خیر كرده اند؟ اين روايت باعث 
مي شود مخاطب بداند چه اتفاقي افتاده و به آن 

دانشجويان حق دهد. 
ممكن است از دل اين سريال، نسخه 

سينمايي نيز ساخته شود؟
چنین موضوعي در ذهنم هس��ت، ولي بايد ديد 
كه صداوسیما از آن استقبال مي كند يا خیر چون 
اگر قرار باشد بلافاصله بعد از ساخت سريال آن 
را پخش كنند، امكان اينكه نسخه اي سینمايي 
تولید شود و به عنوان اثر سینمايي در جشنواره 
شركت داده و اكران عمومي شود، سخت مي شود. 
چون حداقل بايد بین شش ماه تا يك سال براي 
اين موضوع وقت گذاشت، درباره »طوفان شن« 
هم چنی��ن كاري كردي��م و يك س��ريال هفت 

قسمتي از آن ساخته شد. 

 جواد شمقدري در گفت و گو با »جوان«
از چرايي ساخته نشدن سريال »انقاب دوم« با موضوع تسخير لانه جاسوسي گفت

فقطماراسرميدوانند
در روايت هاي امريكايي از تسخير لانه جاسوسي هميشه محكوم مي شويم

حكمت ۱5۰
از كسانى نباش كه بدون عمل امید 
به س��عادت اخروی دارند و توبه را 
ب��ا آرزوه��ای دور و دراز به تأخیر 
مى اندازند. درب��اره دنیا همچون 
زاهدان س��خن مى گويند، ولى در 
آن همچ��ون دنیاپرس��تان عمل 

مى كنند.

    جواد محرمي 
 دبير سي و چهارمين جشنواره فيلم كوتاه تهران تلويحاً مدعي 
شد كه نقش اصلي را در بازگشت سيمرغ فيلم كوتاه به جشنواره 
ايفا كرده اس�ت و نيازي هم نديده كس�ي از او تش�كر كند. 
به گزارش »جوان«، سید صادق موسوي به عنوان جواني تازه كار 
در عرصه مديريتي با وجود اينكه »غايب« هر نوع تصمیم گیري 
در حوزه فعالیت خود اس��ت، هفته پیش ناگهان پس از خاتمه 
يافتن غائله سیمرغ فیلم كوتاه طي يادداشتي اعلام وجود كرده 
و خود را دخیل در بازگشت مقتدرانه سیمرغ فیلم كوتاه به سبد 
جشنواره فجر دانس��ته بود. وي ديروز در نشست خبري سي و 
چهارمین جش��نواره فیلم كوتاه تهران كه در انجمن س��ینماي 
جوانان ايران برگزار شد، در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه جوان 
درباره غیبتش در جلسات شوراي سي و ششمین جشنواره ملي 
فیلم فجر درباره فیلم كوتاه و اينكه چق��در خودش را دخیل در 
بازگشت سیمرغ جشنواره مي داند، توضیح داد: » ما سعي كرديم 

گوشه نشین بي نشان باشیم، اين را هم بايد بگويم كه من اعضاي 
انجمن فیلم كوتاه را اولین بار زمستان 94 در دفتر آقاي حیدري 
ديدم و در آنجا هم درباره بازگرداندن سیمرغ فیلم كوتاه جشنواره 
صحبت مي كردند، من فقط مستمع بودم. سال بعدش يعني سال 
95 در فجر مسئولیتي نداشتم، به همین دلیل چندين جلسه با 
آقاي ايوبي مبني بر بازگشت سیمرغ فیلم كوتاه داشتم. در واقع 
اين اختلاف قرائت بین من و دوستم آقاي حیدري وجود داشت، 
زيرا او قائل به س��یمرغ نبود و من مطالبه دوستانم را در انجمن 
مي خواس��تم، حتي گاهي بحث بالا مي گرف��ت.  وي اضافه كرد: 
 نتیجه اين شد كه سال گذشته سیمرغ به صورت نمادين بازگشت 
و در تحولات بعدي وقتي آقاي داروغه زاده آمد دو جلسه جداگانه 
با او گذاشتم و گفتم كه بي دلیل چه بحراني ساخته و هزينه هاي 
فراواني تراشیده شده است. خوشبختانه او شنونده خوبي بود و 
آگاهانه صحبت كرد. همان شب گفتم به عنوان اولین پالس مثبت 
در جشن فیلم كوتاه خانه سینما ش��ركت كنیم كه وي در آنجا 
حضور پیدا كرد. بنابراين اگر ما در صدر اخبار در رسانه ها نیستیم، 
به اين دلیل است كه ما به وظیفه خودمان عمل مي كنیم. من پس 
از بازگشتن سیمرغ فیلم كوتاه به جش��نواره يادداشتي نوشتم، 
اما در آن يادداشت به خودم تبريك نگفتم و از آقاي داروغه زاده 
تشكر كردم، زيرا او را يك فرد پخته يافتم كه با گارد بسته صحبت 
نمي كند. درباره مسائل مالي جش��نواره هم بايد بگويم كه سال 
گذشته جشنواره با ۲میلیارد تومان برگزار شد و برآورد مالي ما 
براي امسال ۲ میلیارد تومان اس��ت كه 5۰ درصد آن را صندوق 

اعتباري هنر مي پردازد.

دبير جشنواره فيلم كوتاه تهران در نشست خبري اين رويداد:

400 اسپانسر براي انيميشن محمد رسول الله)ص(نيازي به تشكر نداشتم! 
بي�ش از 400 اسپانس�ر )حام�ي( از بخ�ش خصوصي و دولت�ي اي�ران و همچنين 
بخ�ش خصوص�ي س�اير كش�ورهاي اس�امي ب�راي س�رمايه گذاري در 
س�اخت مجموع�ه پويانماي�ي محم�د رس�ول الله)ص( اع�ام آمادگ�ي كردند. 
به گزارش »جوان« به نق��ل از روابط عمومي اس��توديوي پويانماي��ي رضوان،كیارش كیاني 
تهیه كننده اين اثر بلند اعلام كرد: س��پاس خداوند را كه ضمن میثاق با آرمان هاي بنیانگذار 
انقلاب شكوهمند جمهوري اس��لامي و در پرتو حضور امام خامنه اي مجالي فراهم شد تا در 
میثاق صنعت و هنر در راستاي تولید سريال محمد رسول الله)ص( توفیق يابیم. كیاني تأكید 
كرد: محمد رسول الله)ص( بدون شك بزرگ ترين سريال انیمیشني تاريخ صنعت انیمیشن 
ايران و جهان اسلام خواهد بود و براي چنین حجمي از پروژه اجرايي اعلام آمادگي 4۰۰ اسپانسر 
امري طبیعي اس��ت. هم اكنون اين مراكز در مراحل مختلف عقد قرارداد هستند. وي افزود: 
مجموعه بلند محمد رسول الله )ص( در استوديو انیمیشن رضوان تولید خواهد شد كه متشكل از 
هنرمندان انقلابي فعال در صنعت انیمیشن ايران هستند و پیش بیني مي شود، اين اثر بین المللي 

با كیفیتى شايسته قدمي بلند در راستاي ارتقاي صنعت انیمیشن ايران باشد.

    خبر

همه آنهايي ك�ه آزادگ�ي را از امام حس�ين)ع( درس 
گرفته ان�د، بايد ب�ه مس�ير اربعين ت�ا ق�دس بيايند. 
  سي وهشتمین نشس��ت »كبوتران مس��جد دوردست« 
درب��اره بايدها و ملاحظ��ات »بیت المق��دس« به منظور 
بررس��ي چگونگي اجراي مناس��ب زم��ان و فضاي بومي 
طرح ها و برنامه هايي با نگ��رش مقاومتي اعم از فرهنگي، 
ادبي، هنري و میداني در شكوه اربعین با حضور »حسین 
شیخ الاسلام« مش��اور وزارت امور خارجه و »محمدباقر 
حكیم« محقق و كارش��ناس سیاس��ي و فرهنگي عراق، 
»كوروش زارعي« و »علیرضا قزوه« برگزار شد. اين مراسم 
با قرائت شعر »چرا امام حسین )ع( ش��ما ياور فلسطین 
نیس��ت« از ش��اعر جبهه مقاومت »رضا اس��ماعیلي« با 

موضوع فلسطین و قدس آغاز شد. 
محمدباقر حكیم، محقق و كارش��ناس ارشد مسائل عراق 
اظهار داشت: مسئله فلسطین، مسئله مهمي است و مسئله 
اربعین هم مسئله مهمي است كه هر ساله پرشورتر برگزار 
مي شود. بین ۱8 تا ۲۰ میلیون زائر اربعین با شور خاصى اين 
مراسم را انجام مي دهند، نیاز است مسائل جهان اسلام به 

آنها گوشزد و ترويج شود تا تأثیرگذاري داشته باشد. 
وي وحدت و فلسطین را دو موضوع مهم دانست كه بايد با 
حساسیت به آن ورود پیدا كرد. حكیم تصريح كرد: وحدت 
و فلسطین همواره موضوعاتي بوده اند كه در مسیر اربعین 
حساسیت دارند. من هر س��ال فقط به خاطر زيارت به اين 
سفر مي روم و نكاتي را از اين مسیر ضبط مي كنم. همه اين 

مسیر باعث نزديك شدن به خدا مي شود. 
اين كارش��ناس مسائل عراق خاطرنش��ان كرد: جمهوري 
اس��لامي ايران و تفكر انقلابي ديدگاه تكفیري را حمايت 
نمي كند. حمايت از مردم فلس��طین بايد ب��ه مردم عراق 
منتقل شود، اما بايد مواظب حساسیت هاي موجود باشیم. 
برجسته سازي مظلومیت مردم يمن در راهپیمايي اربعین 
مي تواند مهم و تأثیرگذار باشد. رژيم صهیونیستي به قدري 
كشتار، ظلم و جنايت در دنیا انجام داده است كه اگر بتوانیم 
در اين باره كار كنیم و همزمان در بحث مظلومیت مسلمانان 

صحبت كنیم، تأثیرگذار خواهیم بود. 
وي با تأكید ب��ر ل��زوم مخاطب شناس��ي در فعالیت هاي 
فرهنگي اربعین بیان كرد: صدام بین شیعه و نظام سیاسي 
شكاف به وجود آورد. 45۰ كرد را كشت كه منجر به شكاف 
قومیت بود. مشكلات امروز عراق نتیجه سیاست هاي غلط 

صدام است. 

علیرضا قزوه، شاعر برجس��ته انقلاب اسلامي در ادامه اين 
نشس��ت با بیان اينكه اتفاقات مهمي رخ داده است، اظهار 
داشت: باورم بر اين است كه اتفاقات خوبي در مسیر اربعین 

رخ داده و اتفاق بهتري بايد انجام شود. 
وي گفت: يك اتفاق، اتفاق خوبي است كه در دهه اخیر به 
نقطه اوج رسیده و آن مسیر راهپیمايي اربعین است و اتفاق 
بعد بايد رخ دهد و آن حركت مس��یر كربلا تا قدس است 
و نبايد بگويیم اين يك حركت ش��یعي است تا به وحدت 
برسد. اين شاعر انقلابي عنوان كرد: سني، مسیحي و تمام 
اديان آسماني و حتي زرتشتیان و كساني كه آزادگي را از 
امام حسین)ع( درس گرفته اند بايد به مسیر اربعین تا قدس 
بیايند. قزوه تصريح كرد: گذشته ادب فارسي قوم كرد و قوم 
تاجیك كه بزرگاني از آنها براي سیدالش��هدا شعر دارند را 

بايد به رخ بكشانیم. 
مس��یر اربعین بايد با كمك پیروان پیامبران و ائمه)ع( به 
قدس ختم شود و در اين راه بايد موكب هاي حضرت مسیح 
را ببینیم. بايد اتفاقات آخرالزمان��ي در اربعین ظهور پیدا 
كند. وي بیان كرد: همه پیامبران در مسیر امام حسین)ع( 
هس��تند. در مس��یر اربعین بايد با وحدت، تم��ام اديان به 
پیاده روي اربعین بیايند. امام حسین)ع( تنها براي شیعیان 
نیست. بايد اهل سنت را بیاوريم. شاعران اهل سنت براي 
كربلا شعر گفته اند. اهل سنت با باورشان براي اهل بیت و 

امام حسین)ع( شعر گفته اند. 
حسین شیخ الاسلام نیز در ادامه اين نشست با بیان اينكه 
مراس��م اربعین در تمام دنیا برگزار مي شود، اظهار داشت: 
سخنران مراسم اربعین در هندوستان رهبر هندي ها است 

و محور سخنراني هاي وی نیز ظلم ستیزي است. 
مشاور وزارت خارجه بیان كرد: درباره فلسطین مي توانیم 

سمبل هاي ديني و قرآني را مطرح كنیم.

قزوه مطرح كرد

همه آزادگان در راهپيمايي اربعين شركت كنند


